
PROTOKOL NT XLI/2014

z Sesii Rady Gminy Rybno odbytel w dniu 27lutego 2014 roku
w Sali Konferencyinei Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodnicz4cego Rady Gminy

Obrady rozpoczgto o godz. 10:00, zako(czono o godz.12'.40

Stan osobory Rady - 15 Radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecno6ci uczestniczylo 13 Radnych

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesii uczestniczyli:

1. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy
2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Cminy
3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik

- A.PanZygmtnt Borowski - Dyrektor GSZGK w Rybnie
5. Pan Tonasz Wggrzynowski - Radny Powiatu Dzialdowskiego
- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu
6. Soltysi
- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokolu
7. Mieszkarlcy; Panowie Wieslaw Hoffmam, Roman Jaroszewski, Jan l€linski,
Daniel Ligman.

Ad.1i2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XL sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pan Marian Ligman
Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil,
Ze po sprawdzeniu listy obecno6ci, na sali znajduje sig 13 Radnych, co stanowi

' kworum niezbgdne do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad,3. Ustalenie porz4dku obrad.

Porz4dek obrad:
1. Otwarcie 6esii,
2. Stwierdzenie prawomocno6ci obrad.
3, Ustalenie porz4dku obrad.
4. Przyjecie protokolu z XL sesii Rady cminy Rybno.
5. Sprawozdanie migdzysesyine W6ita cminy Rybno.
6.Sprawozdanie W6jta Gminy dotycz4ce wysokoSci Srednich wynagrodzeri
nauczycieli na poszczeg6lnych stopniach awaneu zawodowego w szkolach i
plac6wkach prowadzonych pruez Gmine Rybno.
T.Sprawozdanie Komisii Rewizyjnej Rady Gminy Rybno za 2013 rok.
8.Podiecie uchwal w nastgpuiqcych sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2014-2020,



2) zmian w budzecie Grniny Rybno rn 2014 rok,
3) udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowej,
4j zatwied,zenia taryl za zbiotowe zaopatrzenie w wodg i zbiorowe odprowadzanie

Sciek6w na terenie Grniny Rybno,
5\ v,ryralenta zgody na obci4Zenie sluZebnoSci4 przesylu nieruchomosci stanowiEcej

wlasno5d Gminy Rybno
6) przyjecia sprawo zd.ania z rcalizagi programu usuwania wyrob6w zawieraj4cych

azbest z terenu gminy Rybno,
7) przyjgcia programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi oraz zapobiegania

bezdomnodci zwierzEt na terenie Gminy Rybno,
8) wyraZenia zgody na sprzeda2 nieruchomo6ci w drodze bezPtzetatgowei'
9) wytaienia zgody na sprzeda2 nieruchomo6ci w drodze be zPrzetarsowei,
10) nieodplatnego przejgcia od Skarbu Pafistwa do zasobu gminnego nieruchomosci
gruntowyct!
11) nieodplatnego przejgcia nieruchomoeci z przeznaczeniem na og6lnodostePnq

plaiq.
12) okre6lenia zasad zwrotu wydatk6w w zakresie doiywiania w formie posilku albo

swiadczenia tzeczowego w postaci produkt6w 2ywnosciowych dla os6b objgtych

wieloletnim programem wPierania finansowego gmin w zakresie do2ywiania

,,Pomoc parlstwa w zakresie do2ywiania" nalata 2O14-2020.

9. Wolne wnioski i zapyta ia'
10. Zamknigcie obrad.

Przewodnicz4cy przedstawil porzEdek obrad, kieruj4c zapytanie o ProPozycje
zmiany porz4dku obrad.
W sprawie porzEdku obrad glos zabierali:
W6it cminy - Pan Ednund Ligman wni6sl o wProwadzenie w Pkt 8, jako PPkt 1 -

projektu uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Dzialdowskiemu na realizacie zadania Droga Powiatowa nr 1255N, mieiscowosa

Tuczki: opracowanie dokumentacji technicznej+przebudowa chodnika na dlugosci

233m.
Radny Pan Andrzei Kornacki
dyskusji na temat afrykaflskiego
uchwal.

wni6sl o wprowadzenie punktu dotycz4cego
pomoru 6will, przed punktem Podejmowania

Na zgloszone zmiany Rada zdecydowala wprowadzi( do porz4dku obrad:
- proiekt uchwaly w sprawie udzielenia Pomocy finansowej Powiatowi
Dzialdowskiemu na realizacje zadania Droga powiatowa ru 1255N, miejscowo6i
Tuczki: opracowanie dokumentacii technicznej+Przebudowa chodnika na dlugoSci

233m.
w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, glosami
-13 ,,2a"
- 0 ,,przeciw"
- 0 ,,wstrzymuj4cych sig"
Rada Gminy Rybno wniosek ptzyigla.



- wniosek Radnego Pana Andrzeja Kornackiego o wprowadzenie Punktu
dotycz4cego dyskusii na temat afrykanskiego Pomoru swii
- ltoro--utri.t iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, glosami
-13 ,,2a"
- 0 ,,przeeiw"
- 0 ,,wstrzymui4cych sig"
Rada Gminy Rybno wniosek przyigla.

Nastepnie Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady poddal Pod glosowanie

porz4dek obrad:
itada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady l5 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednoglo6nie 13 g)osami ,va" przyjela Porz4dek obrad XLI
sesii Rady Gminy, kt6ry Po otwarciu sesji, stwierdzeniu prawomocno6ci obrad i
przedstawieniu porz4dku obrad oraz jego zmian, co stanowilo pkt 1, 2 i 3, Po

zmianach jest nastgpui4cy:

4. Przyigcie ptotokolu z XL sesii Rady Gminy Rybno.
5, Sprawozdanie migdzysesyine W6lta Gminy Rybno'
6.Sprawozdanie W6ita Gminy dotycz4ce wysoko6ci srednich wynagrodzerl
nauczycieli na poszczegdlnych 6topniach awansu zawodowego w szkolach i
plac6wkach prowadzonych przez Gming Rybno.
i.sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno za 2013 rok.
8. Dyskusja na temat afrykariskiego pomoru 6wif.
g.Podiecie uchwal w nastgPui4cych 6Prawach:
1) udzielenia pomocy linansowej Powiatowi Dzialdowskiemu na realizacje zadania

Droga powiatowa nr 1255N, miejscowo6a Tuczki: opracowanie dokumentacji

technicznet+przebudowa chodnika na dlugo6ci 233m.

2) zmiany WieloletniejPrognozy Finansowej Gminy Rybno na lata2014-2020,

3) zmian w budZecie Grniny Rybno na 2014 rok,
4) udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowej,
5) zatwierdzenia taryl za zbiorowe zaopatrzenie w wodg i zbiorowe odProwadzanie

kiek6w na terenie Grniny Rybno,

6\ wyra2erlia zgody na obci42enie slu2ebnosci4 Przesylu nieruchomo6ci stanowi4cei

wlasno6e Gminy Rybno,
7) przfgcia sprawo zdania z rcalizagl programu usuwania wyrob6w zawieraj4cych

azbest z terenu gminy Rybno,
8) przyjgcia progamu oPieki nad zwierzgtami bezdomnymi oraz zapobiegania

bezdomno6ci zwierz4t na terenie Gminy Rybno,
g)wyrcie ia zgody na sprzeda2 nieruchomosci w drodze bezPrzetatgowei,
10) wyra2enia zgody na sprzedaZ nieruchomoSci w drodze bezPruetatgowej,

11) nieodplatnego przejgcia od Skarbu Pafistwa do zasobu gminnego nieruchomo6ci

gruntowych,
12) nieodplatnego przejgcia nieruchomoici z przeznaczeniem na og6lnodostePn4

ola2e.
i3) oireslenia zasad zwrotu wydatk6w w zakresie dozywiania w formie posilku albo

6wiadczenia tzeczowego w postaci Produkt6w Zywnofciowych dla os6b objgtych



wieloletnim programem wpierania firnnsowego gmin w zakresie do2''wiania

,,Pomoc parlstwa w zakresie do2ywiania" 
^alata2014-2120.10. Wolne wnioski i zaPytania.

11. Zamknigcie obrad.

Ad. 4. Przyjecie protokolu z XL sesii Rady Grniny Rybno.
Przewodnicz4cy Rady zu6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie Protokolu z

XL sesji Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedntdl sesii. Pan Madan Ligman -
Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie Protok6l z XL sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-13 -,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
protok6l z XL sesii Rady Gminy przyigla'

Ad.s. Sprawozdanie migdzysesyjne W6ita Gminy Rybno.

Ptzewodricz4cy Rady - Pan Madan Ligman zwr6cil si9 do W6jta Gminy o
przedstawienie Rad zie sprawozdania z dzialalnosci migdzysesyjnej.

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman Przedstawil Radzie sPrawozdanie

migdzysesyjne z dzialalnoSci W6jta Gminy Rybno za okres od 21 gmdnia 2013 r' do

dr';a 27 lubgo 20L4 t.
Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego Protokolu
Glos w sprawie sprawozdania rnigdzysesyjnego zabrali:

Radny Pan Andrzej Kornacki zaPytal W6jta Gminy, ,,kt6rej dzialki w Hartowcu

dotyczy zbycle?" oraz ,,Czy do Ekologicznego Zwi4zku Gmin Dzialdowszczyzna

bedziemy wybierali wigcej kandydat6w?"

W6it Gminy - Pan Edmund Ligman wyjadnil, Le : ,,je2eli chodzi o dziatl<4 pohiona ru

Hartoucu, to mamy do czynienia z nabyciem prawa wtasnoici m,in do tej dzialki, a nie ze

zfuciem. Pafl Piotr Gwgielezoicz zostat wyznacmny da ptac u zespole konsultacyjnry
nowych unrunk6w odbioru odpad6w no terenie Sminy Rybno Dotyczy to jednorazowego

przetaryu."

Wigcej pytarl nie wniesiono.

Ad.6.sprawozdanie W6ita Gminy dotycz4ce wysokosci srednich wynagrodzeri
nauczycieli na poszczeg6lnych stoPniach awanau zawodowego w szkolach i
plac6wkach prowadzorJ.ych przez Gfiing Rybno.

Przewodnicz4cy Rady-Pan Marian Ligman poprosil o przedstawienie sprawozdania
W6ita Gminv .



W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wyjasnil: ', Ikrta Nauczyciela okreila wysokoii

lreiniego urynagrodzenia. lei:eli niuczyciel nie otrzymuje takiego,uynagodzenia, to fiusi
o*zymtrt leinoiazoaty dodatek uzupetniaj4cy. Kuota ta jest wwtacana do 3l stycznia W
20L12 rcki nie byto taiich osob, flatomiast za 20'13 rck musieli1my royptacit kante 70 000 zI, z

wlasnych 6rodkoru.lA,Iyplaty dotyczVly nauczycieli stn2ystdw i mianoutanychi'

Pytal1 w sprawie sprawozdania nie wniesiono
Sprawozdanie stanowi zalEcznik do niniejszego Protokolu

Ad.T.Sprawozdanie Komisii Rewizyinei Rady Gminy Rybno za 2013 rok'

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman poprosil o przedstawienie

sprawozdania Przewodnicz4cego Kornisji Rewizyjnej. Pan Jan Fiiski Przedstawil
Radzie sprawozdanie z dzialalno6ci Komisji Rewizyjnej za 2013 rok.

Pytai w sprawie sprawozdania nie wniesiono.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

Ad.8. Dyskusia na temat afrykariskiego pomoru 5wifr.

Glos w dyskusji zabtali:
Radny - Pan Andrzej Kornacki poprosil Przewodnicz4cego Rady o udzielenie glosu

przybylym na sesjg rolnik6w. Wyrazil zaniepokojenie trudnq sytuacj4 ro1nik6w, jaka

panuje w kraju w zwi4zku z afrykafiskim Pomorem swif. Wskazal, ze w
poszczeg6lnych wsiach pojawialy sie informacje na ten temat. W tej sprawie odbylo
sig r6wnie2 w Olsztynie spotkanie rolnik6w z wojew6dzkim lekarzem weterynadi.

Wskazal, 2e nie ka2dego rolnika stac na wyjazd., zas lekarze wojew6dzcy maj4

swoich przedstawicieli na szczeblu Powiatu i to oni Powinni slu2yd rolnikom

Pomoc4.
Mieszkaniec Hartowca - Pan Jan Leliiski wskazal na trudn4 sytuacjg, jaka ma

mieisce w naszym kaalu w zwl4zku z chorob4 alrykariskiego Pomoru 6wii- Ploblem

ten rna negatywny wPltw, nie tylko na sytuacte rolnik6w, ale wszystkich

mieszkafic6w. Zwr6cil uwagg na spadaj4cq ceng Zywca. Zaapelowal do Rady o
wparcie, zaanga2owanie i wsparcie w rozwi4zani\u problemu. Prosil r6wnie2 o
interwencjg W6jta i Rady do wladz pafstwowych oraz zorganizowanie sPotkania z

osobami, kt6re wsk a24 jak nalety PostePowa( i rozwi4za( te kwestie.
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman zapewnil, 2e Gmina podeimuie dzialania w
kaidej sytuacji, w kt6rej dochodzi do PoSolszenia sytuacii mieszkafic6w.

PoinJormowal, 2e jutro odbgdzie sie sPotkanie W6jt6w Gmin s4siednich, Podczas
kt&ego bedzie rozwaiany niniejszy problem. Jezeli bedzie potrzeba wyst4pienia z
pismem, z petycj4 to na petno takie kroki zostan4 Podjgte. Nastgpnie zwr6cil sig do
obecnego Parta Tomasza Wggrzynowskiego - Radnego Powiatu Dzialdowskiego,
jakie dzialania podejmuie Powiat w tej sprawie.
Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski odpowiadai4c

,Starcstuo jest jok najbardziej ikty\|ne. Na pocz4tku luteSo otlbyto sig spotknrie, kh5remu

przetttotlniczyl Pnn Starosta. LJdziat wzigty wszelkie slu2by, przedstttwiciele Izb Rolniczych.



W trakcie spotktnia zostaly ustolone fietody dzialania na terenie Pou)iatu; Na naradzie Kola

Louieckiego obecny byl lekarz ateterynaii, kt6ry mwit o przyczynach tej. chotoby i jej

slalkach iraz co piishuo w zakresie tagodzenia stresu ekonomiczneSo robi. Wgl1, 2e mo2na

bytoby zaprosit na tak4 sesje bkarza powiatoweSo, na peutno Vtzyjedzie.i atyjaini nam

spraig, bo jest to choloba zualczana z urzpdu. Rolnicy otrzymujq od odszkndowania z tytulu

strat przy hodowli iryca".
Radny - pt Andrzej Kornacki podkre6lil, ii ,,nnle2y jak najszybaej zorganizou'ac

spotkanie z lekarzem powiatozlym, 4W nie doszto da du2ych shat rolnikiw."
Mieszkaniec Hartowca - Pan Jan Lelifiski Powiedzial, ,,naszq intencjq nie jest u'nlka z

lekarzami, ale chcemy trafit rlo os6b, kt6re odpozoiadajqc za nasz4 sytuacjg."

PrzewodrLiez4cy Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,, oczekujg na termin

spotkania Rady Gminy z Powiatoulq lzb4 Rolniczq Mam kilka Problemlu) dotyczqcych

rolnichoa, kt6re chcialbym poruszyi. Chciatbym sig dowiedziet, czy Izba Rolnicza zajmuje sle

$mi problemami. Aktualna sytuacja daje pole do dzialania lzbom, bo ryze:iez: 
moj4 wigksze

ioZtitoo;ci ni2 Rada Gminy. Natomiast srytkmn! sig na szczeblu Rada Poa)iatoau lzb

Rolniczlch i rafu Gminy. O terminie spotkania zat6umo Radni, jnk r6Toniel rolnicy i
mieszkfuicy zostq 4 poinformowani. Organizujg takie spotkania a' oS6lno.lootgpnym fiielscu,

wigc utszyscy zainteresowani bgd4 mogli skorzystat."

Mieszkaniec Hartowca - Pan Jan Leliiski powiedzial: ,dzialania lzb Rolniczych,

odbytoaj7 sig raczej na zasadzie opiniodaarczej, u,alcz4 o sTooje interesy. Uuaiam' ie Wtycjt
orgnn6w Gmin bgdzie mialn tu wigksz4 moc, ni2 lzb. "

Na tym Przewodnicz4cy Rady zakof.czyl dyskusjg, po czym zarz4dzils minutowE

Przerwg.
Po przelwie kontynuowano porz4dek obrad.

Ad.9.Podiecie uchwal w nastepuiAcych sprawach:
i Dzialdowskiemu

zadania Droga Dowiatowa nr 1255N, mieiscowo6a Tuczki: oDtacowanie
dokumentacii technicznei+przebudowa chodnika na dlugo6ci 233m.

PrzewodniczEcy Rady odczytal projekt uchwaly. NastePnie poprosil o zabranie

glosu W6jta Gminy.
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman przedstawil projekt uchwaly.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjp nad projektem uchwaly Wobec

braku pytafi Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i Poddal proiekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Dzialdowskiemu
na realizacje zadania Droga powiatowa nr 1255N, mieiscowoSe Tuczki: oPracowanie

dokumentacji technicznei +przebudowa chodnika na dlugo6ci 233m'

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-13 - ,pa",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymuiecych sig"



Dodiela uchwale Nr XLI/@4 w eprawie udzielenia pomocy finansowei Powiatowi

briiiao".,sti"m,t na realizacje tidattiu Drogu Powiatowa nr 1255N' 
-mieiscowost

Tuczki: opracowanie dokumentacii technicznei+Przebudowa chodnika na

dlugo6ci 233m.

Uchwala stanowi zal4cznik do Protokolu.

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. NastePnie poprosil o zabranie

glosu Pani4 Skarbnik
Sn"urik dminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyia6nila ,,od pieftaotnei Wieloletniej

Prcgnozy Finansuoej do dri dzisiejszego, dokonane byly trzy zmiany zatz4dzzniem W6jta

Gmlny. Na dzisiejszej sesji dokonuje sig zmian flastepuj4co:

- do;hld7 gminy Rybno ztlpksmno o ku)ot€ 307 020.44 zl i po zuianie wynosz4

23 567 715,44 zI, 70 tym:
a) dochody biei4ce 22 272 729.44 zt;

b) dochody maj4tkoure 1 .294 986.00 zI.

- wydntki gmifly Rybno noigkszono o kwotg 168 805,44 zl i po zmianie wynoszq

23 274 800,U zl, przychod6w tYm:

a) utydatki bbiqce 21 750 021.89 zl
b) ttrydatki truj7tkowe 1 524 778.55 zt

Wielko6t przychod6ut pozostaje bez zmian i wynosi 650 000 00 zt, Poziofi dtugu pozostaie fla

poziomie z koitca roku 2013 roku i Tlynosi 4 0009 563.2121.
'Rozchody 

- zttigksza sig tozchody o kwotg 138 215 00 zt . Zaplanoutana wysokoS| rozchodu,

na sptati rat i poiyczek wynosi 942 95L 2t. Kwota 138 215.00 zt pozostala z ubiegJcgo roku'

W uchwale bud:2etowei s4 wprowadzone zmiany ut postaci dochod6w z Urii m stadion'

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly

Glos w dyskusji zabrali:
Radny - Pan Andrzej Kornacki zawr6cil sig do Pani Skarbnik: ,iakie zuiany nstaly
dokonane zarz4dzeniem W6jta? "
Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wiasnila: ,dotyczy to sytuacji, kiedy

otrzymujemy decyzje z lJr4du WojeaidzkieSo. Nit tttd,emy a)fu|'cns czekai do sesji, Ulko
nali2y je rprowarlzi1. W6jt ma oilillloit i przyzwolenie Rady, i2 w pienlotnej uchutaly

bud2itowej dokonyzoania zmian mi1dzy tlzialami i poszczeg6lnymi paragrnfami. Nn przyklad,

nie otrzymalilmy dofnansowania dla oddzial6w przedszkolnych i Przedszkoli, tei tzlo

,,ztot6wki", Ministerstwo Edukacji mdwi, ie daje pieni4dzc, ale nt neczytttistoici tik nie jest'

W tlm rok nie otrzymali1my jeszcze 2adnych |todkoro Umouy na prowadzeflie rytmiki cz!
jgzykn angielskiego u przedszkolu i niekt6rych szkolach byly zaTlierafle we uttze3niu do
'gridnia, 

NoteZalo to utnymat i kontrolowai, to ztoiqzku z czym nale2alo dokonai

przesuniCcia migdzy paragrafami z lzlasnych 6rcdkau)."



Wigcej pytan nie wniesiono, wobec czego Przewodniczqcy Rady.zamkn4l dyskusjg i
poidal' prolekt uchwaly pod glosowanie w sprawie zmiany Wieloletniei Prognozy

FinansowejGminy Rybno na lata 2014-2020

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 13 Radnych, iednoglo6nie glosami:
-13 - ,pa",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrrymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLIF 4 w sprawie zmiany Wieloletniei Plognozy Finansowej

cminy Rybno na lata 2O14.2020.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

3) zmian w budiecie Gminv Rvbno na 2014 rok

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. NastePnie poprosil o zabranie

glosu Pani4 Skarbnik.
Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyja6nil4 2e dokonuje sig zmian

nasr9pu,Eco:
Dzial 600 Traneport i l4czno6d
Zyqeksza sie wydatki maj4tkowe-dotacjg celow4 na pomoc finansow4 dla Powiatu

Dzialdowskiego na realizaqg inwestycji w 201'4 t. Pn. ,,Droga Powiatowa ru 1255N,

miejscowo66 Tuczki: opracowanie dokumentacji technicznej +przebudowa chodnika

na dlugo6ci 233 m" w wysoko6ci 43 00Q00 21.

Zwigksza sig wydatki bie2qce w wysokosci 6 000,0021 na zakup uslug pozostalych

Dzial 750 Adminiskacia publiczna
Zmniejsza sig dochody i wydatki biei4ce w wysoko6ci 2,00 zl na Podstawie Decyzji

Wojewody Warmirisko-Mazurskiego Nr FK 1'1/20'14 z dria 20 lutego 2014r. ,

zadanie: obsluga administracytna obywatela.

Zwigksza sig wydatkibie24ce w rozdziale ,,Urzgdy grnin" w wysoko6ci 187 121,00 zl
z przeznaczenlem na wynagrodzenia oraz pochodne od wynaglodzeri Pracownik6w
z rczdzialu 80114 ,,Zespoly obslugi ekonomiczno-administracyjnei szk6l" oraz

wyplaty na Paistwor+y Fundusz Rehabilitacji Os6b NiepelnosPrawnych

Dzial 758 R62ne rozliczenia
Zwigksza sig dochody bieZ4ce (subwencjg og6ln4) w dziale ,,R62ne rozliczetia" wg
wytycznych z Ministerstwa Finans6w w wysokoAci22746,00 zl.

Dzial 801 Oswiata i wychowanie
Zwigksza sig dochody bie24ce w Zespole Szk6l w Rybnie w wysokodci 3 840,00 zl-

wplywy z rnjmu i dofinansowanie na doposa2enie biblioteki szkolnej.
Zwigksza sig wydatki bud2etowe w wysokoSci 96 590,00 z! z ptzezraczenierr. na

wyplatg nagrody jubileuszowej, jednorazowych dodatk6w uzupelniajqcych dla



nauczycieli w stopniach awansu stazySci i Int:":lu]. oraz pochodnych od tych

Jodutio- oru, ttu ,ajgcia dodatkowe w Przedszkolu i Oddzialu przedszkolnego'

ir*riE""u sig wydatti bie24ce w wysokosci 187110,00 zl w rozdziale "Zespoly
obslugi ekonorniczno-administracyjnej szk6l".

Dzial 851 Ochrona zdrowia
Dokonuje sig przesunigcia migdzy paragafami wyda&6w biez4cych w wysokoki

1 000,00 zl na koszty postePowania s4dowego i prokuratorskiego'

Dzial 852 Pomoc aPoleczna
Zwieksza sig dochody i wydatki biez4ce na Podstawie Decyzji Wojewody

Warrnifsko-Mazurskiego Nr FK 1'!/20-14 z dnia 20 lutego 20-14 t' w wysokoki

25 491,00 zl z przeznaczeniem na:

- 6 548,00 zl oplacenie i refundacje skladek zdrowotnych z bud2etu PaRstwa na osoby

uPlawmone,
- 18 943,00 zl wsparcie os6b zagro2onych wykluczeniem sPolecznym.

Zr rielsza sig dochody i wydatki bie2qce na Podstawie Decyzji Wojewody

Warmirisko-Mazurskiego Nr FK 11/201'4 z dnia 20 lutego 2O'14 r. w wysoko5ci

3 758,00 zl.
Dokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami wydatk6w budZetou/ych w
wysokosci 33 387,60 zl zprzeznaczeniem na :

- ltTplaty wynagrodzerl, dodatkowego wynagrodzenia rocznego w wysoko6ci

13 740,0021

- w zwi4zki z rcalizaci4 Projektu ,,Uwierz w siebie"- wsp6lfinansowanie

wyplaconych zasilk6w celowych i pomocy w naturze w ramach POKL w wysokoSci

19 647,60 zl.

Dzial 853 Pozostale zadania w zakresie polityki spolecznel
Zwigksza sig dochody maj4tkowe w wysokodci 257 230,00 zl - Srodki z budZetu Unii
EuropEskiej dotycz4ce zadania inwestycyjnego Pn. ,,Remont i przebudowa stadionu

sportowego w Rybnie".

Nastqpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusje nad projektern uchwaly. Wobec

braku pytafi Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie zmian w budZecie Gminy Rybno na 2014 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednogloSnie glosami:
-13 - ,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymuj4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLI/6/4 w sprawie zmian w budzecie Gminy Rybno na
2014 rok

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.



Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly Nastgpnie poprosil o zabranie

glosu W6it Gminy
foojt Cmlny - Pan ndmund Ligman przedstawil projekt uchwaly'

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusig nad projektem.uchwaly' Wobec

braku pytan Przewodnicz4cy zamkn4l' dyikusig i poddal projekt uchwaly pod

glosowinie w sprawie udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu Pomocy finansowej'

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 13 Radnych, iednoglo6nie glosami:
-13 - ,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podjgla uchwalg'Nt XLI/7A4 w sprawie udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu
pomocy finansowei.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

zbiorowe
odprowadzanie 6ciek6w na terenie Gminv R]'bno

PrzewodniczEcy Rady odczytal projekt uchwaly. NastePnie poprosil o zabranie

glosu Dyrektora Gminnego Samorz4dowego Zakladu Gospodarki Komunalne.i

Pan Zygmunt Boroweki - Dyrektor GSZGKwyiaSnil: ,, Dyrektor Zakladu Gosrydllrki

Komuialrcj przedto2yt W6jtowi Gminy wniosek o zatuierdzenie taryf optdt na okres od dnia

l kutietnio 2014 r, do dnia 31 marca 2015 r. Taryfy zostaly opracoulane zSodnie z przePisoml

ust twy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzefliu ttt wodg i zbiorou'ym

odprowadmniu Sciekiat."
Nastepnie przedstawil kalkulacjg cen i stawek zaProPonowanych we wniosku

Po czym Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjq nad projektem uchwaly. Glos w
dvskusii zabrali:
Radny'- Pan Edward Wijniewski zwr6cil sie do
kt6re nie ptacq za wodg?"
Pan Zygmunt Borowski - Dyrektor GSZGK wyia$nil:"ut tej u
stanie powiedziet ilu mieszkaficow nie placi za 7ood1. Natofiiast w tel

Dyrektora CSZGK : ,,ile jest ostih,

chwili nie jesteu at

chwili zalegloici w

optfltach u,ynosz7 43 000 zt, sq one 6ci4galne".

Pan Roman Jaroezewski - mieezkanie e Rybna ,, niepokoi unie cena za 6cieki. Dlaczego

mamy placit ruyisze rachunki za tych, kt'rzy nie ptacq?"

Ptziwodniczqcy Rady - Pan Marian Ligman powied,zial ,,nie moinmy poaiedziet, ie
ptacimy m kogo1, bo zalegJo1ci sq Sci4golne, A, co nie plac4, musz4 placit jeszcze odsetki zn

zwlolq, Pros4 tylko Paru Dyrektora o Przedstauienie na podstaTuie czego dokonano

podwyiki?"
Pan Zygmunt Borowski - Dyrektor GSZGK wyiasnil: ,, do PodToyiki Toeszly ko€zty

uynag4odzenia pracounilxfur, materialy, energia, optata za korzystanie ze |todotuiska, podatki

i 
-optity, 

ustugi obce, koszty state, uslugi rcmontoloe, transPortoToe' Podatki, ltwiana
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wodomierzy, podroit sluzbowe, utrzymanie biura, olej flapedoloe itd Eflergia nie Wta bra a

pod uwagg, poriewri jej nie cena nie wztosla."
'n"any I p"tr Marian Granica zapytal ,, czy cenn, kt6rq Pan D-y-lektor Propo uie'

28 gt'podwy,ki iciekoul iest ostateczna, czy moina jq jeszcze negocjowat?"

fan"lygmunt norowski - Dylektor GSZGK wyja6nil: ,, nusi pozostat, poniewai taka

wyszk ; katkulacji koszt6at z poprzedriego roku. le2eli @aby szansa negocjacji, to uczeiniej

piojekt uchwnty byl omawiany na komisjach W ubiegJym roku nie bylo Wdut.yiak, to dlateSo
'niin wszystkiin i,ydale sig du2q kuot4. Ponadto uizrosty tei optoty za utysypisknch'"

Radny - Pan Marian Granica powiedzial: ,,chciawm utr^cii do utypoatiedzi obecnego tu

miesziai'rca, niezgodg sig z tyn, ie ptacimy za itrftych. Wydaft mi sig, 2e Pan Dyrektor robi

uszystko, aby te-zalegJoici byly 6ci4gn4te S!tuacie 64 pewnie ft2ne' alc zalegloici s?tywt'jtt

systematycznie."
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman Powiedzial: ,,toczeiniej analizujemy proponowane

podiuyZki. lak Pan Dyektor Wwiedzia| przy ktlkulacji koszt6ut nie byla brana pod uwagg
'energia. 

Zni te osoby, ktdre nie placq u tenninie i tak fiusz7 nplacit, Egzekucja zalegloici

prowadzona jest skutecznie, w por6unaniu z poprzednimi latami",

Wiecej pytafi nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zarnkn4l dyskusjg i Poddai
projekt uchwaly pod glosowanie w sPrawie zatwierdzenia taryl za zbiorowe
zaopatrzenie w wodg i zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-73 - ,,2a",
-0 - ,,prz,eciw"
- 0 -,,wstrzymuiEcych sig"
podjgla uchwalg Nr XLI/8/4 rr sptawie zatwierdzenia lartt za zbiotowe
zaopatrzenie w wodg i zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminy
Rybno,

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

6) wvraienia zgody na obciE2enie sluiebno6ci4 pzesvlu nieruchomoici
stanowiecei wlasno6t Gminy Rvbno

Przewodnlcz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie poprosil o zabranie
glosu W6jta Gminy. W6ji Gminy Pan Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Ptzewodricz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal praiekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie wyra2enia zgody na obci4Zenie slu2ebnoSci4 przesylu
nieruchomosci stanowi4cej wlasno6i Gminy Rybno.
Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnosci 13 Radnych, iednogloinie glosami:
-13 -,,2a",
- 0 - ,,pfle.iw"
-0 - ,,wstrzymui {cych sie"
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Dodiela uchwalg Nr XLI/9/ra w sPrawi€ wyraienia zgody na obci4Zenie

Itu/"uttos.i4 ptr""ylu nieruchomo6ci stanowi4cei wlasno6t Gminy Rybno'

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

7) przvigcia sprawozdania z realizacii proCramu usuwania wvrob6w zawieraiacych

azbest z terenu gminy Rybno

Przewodnicz4cy Rady odczytal Projekt uchwaly. NastgPnie poprosil o zabranie

glosu W6jta irniny.- W6jt Gminy Pan Edmund Ligman wyja6nil, ie od 3 lat

iealizowany jest program usuwania azbestu i wyrob6w zawierai4cych azbest'

Przebiega io'bard"o iprawnie, Pokreslil, ze koszty, kt6re ponosi beneficjent s4

bardzo 
-niewielkie, 

zachgcaj4 iednocze6nie do wkladania wniosk6w o utylizacje

azbesb),

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly'

Glos w dyskusji zabrali:
Radny - Pan Andrzej Kornacki zapytal ,,ib jest finn fla teretTie Gminy' kt6re uajq

upratunienia do utylizacji azbe stu? "
lvolt Gminy - fan Edmund Ligman powiedzial: ,, na terenie zarejestlowana jest jedna

frma. Do reitizacji zadania utylizacji, musimy ogtosi1 przetatg. Dana frma musi spetniat

okre4lone wymagaria."

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusig i poddal

projekt uchwaly pod glosowanie w sprawie przyjgcia sprawozdania z realizacji

programu usuwania wyrob6w zawieraj4cych azbest z telenu gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-13 -,,2a",
-0 - ,,Przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr xl!'10n4 w sprawie przyigcia eprawozdania z rcalizacii
programu usuwania w;nob6w zawierai4cych azbest z terenu gminy Rybno.

Uchwala stanowi zal4cznik do Protokolu.

bezdomno6ci zwierzat na terenie Gminv R bno

Przewodnicz4cy Rady odczytal proiekt uchwaly. Nastepnie PoProsil o zabranie

glosu W6jta Gminy. W6it Gminy Pan Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec

braku pytan Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjq i poddal projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie przyjgcia programu opieki nad zwierzetarrl.i bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzqt na terenie Gminy Rybno.
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Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 13 Radnych, iednoglognie glosami:

-13 - ,,2a",
-0 - ,,Przeeiw"
- 0 -,,wstrzymui4cych si9"
podigla uchwalg Nr XLYlfr4
zwierzetami bezdomnYmi oraz
Gminy Rybno.

w sprawie przyigcia programu opieki nad

zapobiegania bezdomno6ci zwierzEt na terenie

Przewodnicz4cy Rady odczytat Proiekt uchwaly. NastePnie poprosil o zabranie

glosu W6jta iminy. Wo1 Cmny fan Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly'

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad Projektem-uchwaly Wobec

braku pytarl Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie vryra2enia zgody na sprzedaZ nieruchomosci w drodze

bezprzetarSowej.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednogloSnie glosami;

Uchwala stanowi zalEcznik do Protokolu.

-13 - ,,2a",
-0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymui{cych sig"
podigla uchwalg Nt XLVlTl4 w sprawie
nieruchomo6ci w drodze bezprzetargowei.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

wyrazenia zgody na sptzeda2

Przewodnicz4cy Rady odczytal Projekt uchwaly. NastgPnie poProsil o zabranie

glosu W6ita Gminy. W6it Gminy Pan Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady oti,r'orzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly. Wobec

braku pytafi Przewodnicz4cy zamln4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie wyraienia zgody na sprzeda2 nieruchomoki w drodze

bezprzetargowej.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uetawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, lednoglo6nie glosami:
-13 - ,,2a",
-0 - ,,ptzeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych sig"
podigla uchwalg Nr XLI/f3/f4 w sprawie wyraienia zgody na sprzede!2

nieruchomo6ci w drodze bezPzetargowei.
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Uchwala stanowi zal4cznik do Plotokolu

11) nieodplatnego przeigcia od Skarbu Pahstwa do zasobu tminnego
nieluchomosci gruntowych

Przewodnicz4cy Rady odczytal Projekt uchwaly NastePnie PoProsil o zabranie

glo* WOltu i-i"y. Wolt C."iny furl Edmund Ligman omowil ptzedmiot uchwaly'

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otwolzyl dyskusjg nad projektem-uchwaly Wobec

traku'pytarf Przewodniczqcy zamkn4l dyskusjg i poddal Projekt uchwaly pod

gto"o*unie w sprawie nieodplatnego przejgcia od Skarbu Panstwa do zasobu

gmirnego nieruchomosci gruntowych.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecno6ci 13 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-73 - ,,2a",
-0 - ,,Ptze.iw"
-0 -,,wstrrymui4cych sig"
podigla ucirwaig irfr Xlff{fa w sPrawie nieodplatnego przeigcia od Skarbu

iafistwa do zasobu gminnego nieruchomo6ci gruntowych.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

rlaite

Plzewodnicz4cy Rady odczytat projekt uchwaly. Nastepnie PoProsil o zabranie

glosu W6jta Gminy. W6jt Gminy Pan Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly. Wobec

braku pytarl Przewodnicz4cy zamknql dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie nieodplatnego przejgcia nieruchomo6ci z Przeznaczeniem na

og6lnodostgpn4 pla29.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, iednogloSnie glosami:
-13 -,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiQcych eig"
podjgla uchwalg Nt XLI|1.S/|4 w eprawie nieodplatnego Przeiecia nieruchomo6ci z

przeznaczeniem na og6lnodostgpn4 plaig.
Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu

131 okreslenia zasad zwrotu wydatk6w w zaktesi€ doiYwiania w formie posilku
albo Swiadczenia rzeczowego w postaci produkt6w ift'wno6ciowYch dla os6b

wieloletnim
doi.Twiania ,,Pomoc paristwa w zakresie doivwiania" na lata 2014-2020
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Przewodnicz4cy Rady odczytal Plojekt uchwaly NastFPnie PoProsil o zabranie

glosu W6jta iminy. Wolt C-iny furr Edmund Ligman om6wil przedmiot uchwaly

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem-uchwaly Wobec

braku pytarl Przewodricz4cy zamknql dyskusjg i Poddal Projekt uchwaly pod

glosowanie w sprawie okre6lenia zasad zlwotu wydatk6w w- zakresie do2ywiania w

iormie posilku albo Swiadczenia rzeczowego w postaci Produkt6w 2ywno6ciowych

dh os6L objgtych wieloletnim Programem wpierania finansowego gmin w zakresie

doZywiania ,,Pomoc paristwa w za*resie dozywiania" na lata m14-2020'

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w

obecnosci 13 Radnych, iednogloSnie glosami:
- 13 - ,,2a",
-0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymui Acych sig"
podigla uchwalg Nr XLI/f6/fa w sprawie okre6lenia zasad zwrotu wydatk6w w
zakresie do4miania w formie poeilku albo Swiadczenia tzeczowego w postaci

produkt6w i,ywno6ciowych dla os6b obigtych wieloletnim ptoglamem wpierania

iinutr"owego gmin w zakresie doiywiania ,,Pomoc Paigtwa w zakresie

doiywiania" na lata 2O14-2020.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu

Ad.10. Wolne wnioski i zapytania.
Glo6 zabrali:

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,w 2013 roku uczestniczyliSmy w

molych projektach, kt6le objety miejscoutoici leglia i Rumian. Taka moilian4t pojnuita sig

r6utniei u tym roku. Projektem mogq byt objgte te solectuta, kt6te dot4d nie uczestniczllly u)

proyamie. leieli zgloszq sie dqtne solectwa, to osoby aty$potoane muszq btat obowiqzkotoy

udziat w szkoleniach."

Radny - Pan Jan Jakdelski zaPytal ,,czy Komisja Rewizyjna mn prawo pojechnt do stta:iy

u 2abinach w celu kontroli tego, co zostalo zrobione z matuiatu, kt6ry miil zostai

wykorzlstany na remont kL,ietlicy, Iaki mateial jeszcze pozostal i co bgdzie dalej robione?"

W6it Gminy - Pan Edmund Ligrnan powiedzial', ,,mateiat fla remont Stietlicy u
Zabinach zostal zakupiony wczeiniej. Remont tftoa, ale batdzo Powoli. Ten mateial jest i
zostanie wykorzystany zgodnie z przeznaczeniem. Nie Wto jeszcze s!tuacji, aby prace nie

mstaty wykonane a mateial nieTuykorzystany, Nie uczestniczg ut takich remontach, wigc fiie

man podstaw aby nie ufa6, ir coi nie zostula zrobione. Prace zawsze sq utllkonane i to z
npytiqzk4 . Na nastcpnej sesji poinformuje, jak ta s7ralla dalej uygl4da. Wiem jaki zakres

rob6t zoltal tam urykonany, jaka iloit mateiatu przekazana".

Soltye wei Rybno - Pan Heruyk wisniewski zwr6cil sig do DyrektorcGSZGK: ,,czy
wszyscy mieszkaicy majq zalo2one wodomierze, szczegdlnie tafi Sdzie jest kanalizacja ? "

Pan Zygmunt Boroweki - Dyrektor GSZGK wytasnil: ,,aodomierze majq

ziinstalourane wszy scy mie szkaicy."
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Soltys wsi Rybno - Pan HeMyk Wisniewski zwr6cil sig do Wbjta G'l].iny' " cz! na

ulicy l*qnej bgdzie robiona jakai inwestycjaT "

W6it Gminy - Pan Edmund Ligm an wyla(nlL ,,nie tnamy ieszczz informacje ze strony

Starostwa."

Soltys wsi Szczupliny - Pan Adam Bochno zwr6cil sig do W6jta Gminy: ,,czy sq

infurmacje Agencji Nieruchomoici ru sprautie |atietlicy ut Szczuplinach?"

w6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wyja6nil: ,,uiem, i:e byt ui tej spnat wniosek od

Paistwa. Tylko na razie nie many lokalizacji, Wniosek zostat do agencii, nle nie ma jeszcze

infotmacji u) tej sprawie, Dla unie sprawq rtaLnq jest Wzyskanie pienigdzy i robQ utszystko.

Dqi;g do rcmontu dr6g, Iei:eli tllko otrzytharn informacje, to P na poinformuje."

Radny - Pan Bogdan Kopariski arr6cil sig do W6tta Gminy: ,,Panie W6jcie, herty
planuj Pan zebrunie w Hartowcu na tenot budouly remizy. Po druge, kiedy byfu

organizowane spotkania u sprauie aiaduktu i prnbudowy drogr, byk moutq 2e zostan4

umiejscowione rcdary i baierki".

W6it Gminy - Pan Edmund Ligman wyla1nil',,, co do radar6w, to odpou)iedzialnVm jest

T,arzqd Dr6g Wojeut6dzkich. Ttrki tt)niosek sktadatem, ieby byly radary, matn uzasodnienie
dlacngo ich nie zainstabwano, Po ostatnifi zeblaniu 7L) Hartoatcu, mialem du2o telefondw,

debgacji mieszknic6w z Hartowca. Na dziei dzisiejszy, ludzie s4 bardziej zainteresoToani
budow4 drog i chodnikont na osiedlu, ani2eli |utietlicy. Na dziei dzisiejszy wiem, iz ut

pienrszej kol,ejno4ci je6t potuzeba urybudawania gara2u i pomieszczenia socjalnego. Ttkie
przymiarki bgd4 robione. le2eli bgdzie juz a@cej u)iadomo nt. 6rodl<'iw, to w6utczas

zorganizujg zebranie bez Paiskiej pomocy."

Radny - Pan Bogdan Kopaiski zwr6cil sie do W6jta Gminy: ,,bylo zebranie w grudniu
i obiecat Pan, ie kolejne zorganizuje W 6uti?tach. Mieszkaficy pytaj7 o termin."

W6it Gminy - Pan Edmund Ligman wyiainil: ,,informujg, i.e na peztno je zorganizujg."

Radny - Pan tan Rozentalski zwr6cil sig do W6jta Gminy: ,,chcialeu ponownie zglosit
problem z odbiorem Smieci. Smieci nadal nie s4 odbierane, g]6wnie pfzez flm€ KOMA."

W6it Gminy - Pan Edmund Ligman wyja6nil: ,,informa4a ta ju2 do mnie dotarli. Na
ostatnim Wiedzeniu Zarzqtlu, zgtosilem utniosek o nalo2enie knry na frm7 KOMA.
Z4dalzm, aby problem zostat natychmiast usunkU, prosilem o natlchnriastoute podjCcie

dzialai w tej sprawie. Powiedzialeu r6wnie2 Przewodniczqcemu EZG,2eby nie wysylal do

Paistwa ponaglei za niezaplacone 6mieci, a2 bgd4 odebrane ,"

Solty$ wsi Naguszewo-Groszki - Pan Mieczyslaw Luiyiski wskazal, 2e : ,, od lipca
u mielzkaitctiro fla wybudowaniu ,,Dzialdowszczyzna" byta raz a KOMA w og6le".

Radny - Pan Bogdan Kopaiski zwrdcil sig do W6jta Gminy: ,,nie wiem, czy nie
uslyszabm, jak aygl4da sprawa baierek, glownie koto Pana Kloswskiego oraz jak atyglqda
sprawa drogi w stro C stacji i odwodnienia kolo Pahstwa Grufowskich i Graszck."
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W6it Gminy - Pan Edmund Ligman wia6nil: ,,co do odapdnienia, tyle razy jui
m6TDitem kilkl razy i pozotarzat sig nie bgdl. Co do baierek, to zostaA one mbinna Poniek4d

te balustrady s4, ile czy one mialy byi 1t) tym czy innry niejscu jest t i trudno polliedziet.

Balustlad! sq zakladane w miejscach niebezpieczn\ch, Ieieli jest sytuacja, o kt'rei Pan m6wi i
na kt6rych odcinkach Pan sugeruje, 2e Powinn! byi, Plos4 o zloienie anniosku za

poirednictutem Gminy do Zorzqdu Dr6g. Bgdziemy w6wczas monitoToat tg sprawe, aeby te

baierki byly we wta4cia)ym miejscu, Pros4 o sztrcze Wparcie fiieszkaitc6ttt."

Radny - Pan Bogdan Kopafrski zwr6cil sie do W6jia Gminy: ,,co do drogi, m6wil Pan,

2e bgdq rozmouty z kolejq, dlatego zarytalem, jakie sq efekty tVch rczmda)."

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggzynowski powiedzial:

,, chcialbym podzigkowat Straiakom z leglii i Rumiann oruz Pnnu Soltysouti z leglii za pomoc

w realizacji programu ,,Okrasa lamie przepisy". Emisja tego programu odbgdzie sig 8 marca,"

Radny - Pan Jan Rozentalski zwr6cil sie do Dyrektora GSZGK ,, byty zgtasnne
skargi w sprawie orl€nieaania, safi zgtaszalem taki ptoblem. Problem zostat usunigty, bo Snieg

zepchnQto na pob i nikt nie pojawil sig ieby odinieiyt drogg."

Pan Zygmunt Borowski - Dyrektor GSZGK wiasnil: ,,w dniu, kiedy Pan zglaszal

odlnieinnie ro tym miejsan, nie pojechali1my od razu, ab p62niej. Rnczyuti6cie bylo iui
od6niei:one. Pyntem, kto to zrobit, w,ktzano na Pana i za to Panu bardzo dzipkujg."

Radny - Pan Jan Rozentalski zwr6cil si9 do Dyrektora GSZCK: ,,czy rozwa2ano zakup

siatek?"

Pan Zygmunt Borowski - Dldektor GSZGK wyja'ril ,,nie rczuta2ali.my, bo u4wczas
musielibyimy @szCtlzie te siatki zalo2yi. My6Ig, 2e ut tyu roku Gmina byla tlobrze

odinieiona."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman - powiedzial: ,,mamy' taki wniosek do
Pana W6jta, w splawie odinieiania i uruchomienia u) mieszkaficach tlodtq poczucia
obowi4zku. Zr suojego doiwiadczenia tliem, ae taki plug pojedzie i utchnie, to nie jest o

wlasnych silach uydostai si1. Nagle okazuje sig,2e u,iosce oddalonej o kilkn kilometr6w nie
ma iadnego traktora, kiedy flt6gw pondc 7t ich spraulie. Pom6c tej maszynie utydostat 6iq z
zary. Nagle jest telefon do mnie, bo wszyscy utiedzq, 2e pojadj nawet w nocy i ja jafu. W
tym roku miatem jedn4 tak4 interuencj1, w ubicglym trzy. Spotykam sig z mieszkaicami,
rolnikami i jerlen postauil tluiy traktor na jesieni, drugi nie ma akumulatora, trzeci nie ma
czego innego, a czwarty uwa'a 2e to nie jego sprawa. Wilo ie moina przekonat tych ludzi, a
natqet zobouliLzaa, ie na czas akcji odiniei.ania, ,eby prz!fiojnniej te dToa traktory Wtll
ruchome, kt6re w razie czego pomogq. Iest 7..)io6ka, w ktdre ut co drugtfi gosrydarstTtie je6t
truktoL a tam flie ma komu pom6c, Nie o ta chodzi, ie kto6 ma nie pom6c, bo chgtuie pomog{
Zai tlufiaczenie, i2 na miejscu nie maj4 czym pomoc jest bezpodstawne. Prcsry Pana W6jtd,
aby uczulit, i:e jeteli jest akcja, kt6ra ma pomagat lym mieszkaicom, to niech s4 ludzie u,

gotouloici."

Pan Zygmunt Botow6ki - DFektor GSZGK wyja6nil: ,dautiedzialem sig, 2e to Pan
pomagat i utiem, 2e zantsze Pan pomoie ."
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Przewodniczqcy Rady - Pan Marian Ligman - powiedzial: ,,nie m6tti9 o tym, aby sig

chzoalit, bo takieikcje ti przeptowadzamka2tuj zimy, nie tylko trt kwestii od1nieiania Chndzi

o to, ie ludziom, kt6rym rczpycha sig dtogg na podw6rko, a tak naprawdg Gmina nie ma

obozoi4zku tego robit, umyzoaj4 rgce i m6wi4, ite to nie ich sprawa."

Zygmunt Borowski - DFektot GSZGK wyjabnil:,, telefon na oczyszczalni dziala cala

dabg. Ten kierowca, kt6ry Wprosit o pomoc nie zgJosit sig do mktadu."

Pzewodnicz4cy Rady - Pan Marian Lignan - powiedzial: ,,Panie Dyrektorze,

Pfliskitfl traktorcn ric by Pan nie zrobil "

Zygmunt Borowski - Dyrektor GSZGK v'ryja'nil: ,,ale by Pana nie budzili w nocy, tylko
poszlnby inna sila."

Soltys wsi Naguszewo-Groszki - Pan Mieczyslaw t uiryrlski powiedzial: ,,byla frma
z Hartouca, kt6ra odinieiata , r6amie2 byl problem, byla podobna sytuacja. Tu chcintbym

podzigkout at P anu Rozentalskiemu, kt6ry pom6gt, "

Soltys wsi Gr4dy - Pani Agnieszka Wysocka powiedziala: ,, wracaj4c do siatek, to nie

chodzi o to, aW staToiat te siatki zosrydzie, tylka tam gdzie to konieczne. Gdyby nie Pomoc
Pina ladanoulskiego, mielibyimy problem ptzez dwa tygodnie nie mogliSmy dojechni do

gJ6wnej drogi".

Zygmunt Boroweki - Dyrektot GSZGK wyja6nil: ,,obiecujg, 2e rczuaayftty sprau?

poslauienia siotek."

Soltys wsi Truszczyny - Pan Jan Kozicki powiedzial:,, zoracajqc do odSnieiania, to my
prosili4my Pana Maiana o pomoc."

Radny - Pan Andrzej Kornacki zwrocil sig do Dyrektora GSZGK ,, jeieli chotlzi o
tegoroczne od6nieianie, to jeieli 6rieg ktory spndl i zmarznie, to 2aden sprzgt nie pomo2e. Na
jednej z sesji padto pytanie, czy byl przetary na od6nie2anie, padta odpowiedi, ie nie bylo

Wzetargu, 2e jest jedna finna i to sprawdzoqe, To Ttwad/rloby aby ta frma zaopatrzVta sie u
stosowny 6pr4t, a rai?c stosoa)ne ogumienie, czV nau)et taicuchy. Moie naleiatoby sig

zastanou)it ftad zfiniei szenieu obwod6ut ? "

Zygmunt Borowski - Dyrektor GSZGK wla6nil: ,, ma Pan racjg, ale Hartou)iec nie
moie narzekat na od4nieianie."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman - powiedzial: ,,korzysttrj4c z obecnoici
Pana Wggr4lnowskiego, chciatbll zarytat-nn ostatniej sesji Ratly Poaiatu, pofujmouane Wty
uchwaly dotyczqce likwidacji szkol na terenie poutiatu to ilolci 9, czy te uchwaly zostaly
podj?te?"

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrrynowski vury)alr.iL ,zostaty
podjgte. Nie rodzi to 2atlnych skutk6w, 2c zliktoidowano szkok, ac ktoi stracit prncg, in
budynki zostaly nmknigte. Wynikalo to zt ztniany usteury o oauriacie, to takn fonnalnoit,"

l8



Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligrnan - powiedzial:,,ale je2eli potlejmuje sig

uchwaly o likutidncji szkot.. "

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski v'tyia6nil. ,,wynikalo
tu z f;ktu, ite nie bylo naboru na te profile szkol, one byty martute, nie funkcjonowaly Po to

wta6nie sq te uchauly,"

Radny -Pan Jan Rozentalski powiedzial:. ,, w sprawie douoirenia dzieci do szkil, bus nie

dowoi rlzieci do przystanku."

Sekretarz Gminy -Pan Mfuoelaw Karbowski odpowiedzialt ,, nie ma obowiyzku' aW

odbierot dzieci bezpoirednio z podwdrka.

Radny -Pan Jan Rozentalski powiedzi al: ,,ten bus nie doje2rl,a do punktu zbiorczego."

Radny - Pan Jan Jakielski powiedzial: ,, chodnik ut strong szkoty, kolo Pana Pomorskiego

nrwat sig chodnik, prosze o naprawc."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Marian Ligman - powiedzial ,, trzeba peutnie poczekat, ai
bgdzie grunt odmarznigty, bo jeieli kostka bgdzie poloi'ona na zmarzn|te Wdloie, to i tzk sig

chodnik zatamie. Partski utniosek bgdzie zapisany."

Wigcej pytai nie wniesiono.

Ad.11. Zamkniecie obrad.

O godz.l2t40provradzqcy obrady Przewodniczqcy Rady Pan Marian Ligman - wobec
wyczerpania porzqdku obrad - zankn4l obrady Xl.lsesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na ttm protok6l zakoiczono.

Protololowala

vw
Ewa S6boczlriska

Prowadz4cy obrady:

t,
Przewodrhzlbv Radv Cminv/ y[(

/ Mzfkl Lisnul
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